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Export pluimveevlees naar Zuid-Afrika  -  Importheffing

Een handelsakkoord tussen de Europese Unie en Zuid-Afrika zorgt ervoor dat vanuit 
Europa pluimveevlees naar Zuid-Afrika kan worden geëxporteerd zonder importheffingen. 
Vermits in Zuid-Afrika het kippenvlees in een koudwaterbad wordt gedrenkt, neemt het 
meer water op dan het Europees kippenvlees, dat deze bewerking niet ondergaat. 
Bijgevolg is de Zuid-Afrikaanse consument meer tuk op het Europees pluimveevlees.

De Zuid-Afrikaanse pluimveesector heeft hierop een eerste keer gereageerd in 2014 door 
een antidumpingclausule te eisen. Met succes, want inmiddels werd een 
antidumpingheffing opgelegd aan de Europese exporteurs. Die kwamen vooral uit 
Nederland, Duitsland en het Verenigd Koninkrijk. Een nieuwe aanval van de Zuid-
Afrikaanse producenten op Europees pluimveevlees kwam er door een beroep te doen op 
de safeguardclausule, waardoor een heffing van 37 procent van de waarde van het 
geëxporteerde product zou worden geheven indien deze wordt toegestaan.

Alle betrokken partijen dienden daarop een dossier in bij de ITAC, de International Trade 
Administration Commission of South Africa. Vanuit de Europese instanties werd dit 
bestempeld als een ‘delicaat dossier’. Nochtans zal een importheffing allicht geen invloed 
hebben op de omzet van Zuid-Afrikaans vlees omdat de consument de voorkeur geeft 
aan ander vlees. In die optiek is de kans reëel dat het Europees vlees zal worden 
vervangen door vlees uit Brazilië, waarmee Zuid-Afrika eveneens een handelsakkoord 
blijkt te hebben.

Ik bevroeg de ministers reeds op 13 april 2016 over deze aangelegenheid (schriftelijke 
vraag nr. 591). Toen bleek uit het gecoördineerd antwoord dat een aantal zaken nog 
volop in onderzoek waren, maar dat Vlaanderen zich wel bezorgd toonde over dit dossier.

1. Hoeveel pluimveevlees werd vanuit Vlaanderen geëxporteerd naar Zuid-Afrika in 
2016?

2. Welke andere land- en tuinbouwproducten werden vanuit Vlaanderen geïmporteerd 
vanuit Zuid-Afrika in 2016? Hoeveel bedroeg het aantal en de handelswaarde?

3. Hoeveel bedroeg de handelsbalans tussen Vlaanderen en Zuid-Afrika jaarlijks in 
2016?

4.  a) Hoeveel en welke land- en tuinbouwproducten werden vanuit Zuid-Afrika in 
Vlaanderen geïmporteerd in 2016?

b) Welke waarde vertegenwoordigt deze import?



5.  a) Wat is de stand van zaken van het dossier rond de safeguardclausule?

b) Welke acties onderneemt Vlaanderen bij Europa om de handelsbelangen van 
onze producenten en leveranciers van pluimveevlees te vrijwaren?

c) Wanneer wordt een uitspraak verwacht?

6.  a) Vervalt de antidumpingheffing indien de safeguardclausule wordt goedgekeurd?

b) Welk concreet verschil betekent dit inzake heffingsniveau op Europees vlees dat 
in Zuid-Afrika geïmporteerd wordt?

7. Worden ook tegenzetten vanuit Europa overwogen aangaande de import van Zuid-
Afrikaanse producten bij ons indien de safeguardclausule zou worden aanvaard?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Geert Bourgeois (187), Joke Schauvliege 
(379).



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 379 van 16 februari 2017
van FRANCESCO VANDERJEUGD

1. De EUROSTAT-handelscijfers voor het volledige kalenderjaar 2016 worden verwacht 
in de loop van april 2017. 

2. De volgende tabel geeft in dalende volgorde de belangrijkste uitgevoerde 
landbouwproducten weer van België naar Zuid-Afrika voor kalenderjaar 2015. De 
totale agrohandel naar Zuid-Afrika bedroeg 135.375 ton/150.300.000 euro

2015
in ton in 1.000 euro

mout 41.715 16.008
vers kippenvlees 25.854 28.486
bestrijdingsmiddelen 18.051 49.651
diepvriesgroenten 9.001 6.303
aardappelbereidingen 8.497 4.497
kunstmest 6.921 1.559
Bron: Eurostat (Comext)

3. Voor kalenderjaar 2016 zijn nog geen cijfers beschikbaar.

4. De volgende tabel geeft in dalende volgorde de belangrijkste landbouwproducten 
weer die België invoert uit Zuid-Afrika voor kalenderjaar 2015. De totale agrohandel 
vanuit Zuid-Afrika bedroeg 31.252 ton/45.505.000 euro.

2015
in ton in 1.000 euro

wijn 13.136 20.640
citrusvruchten 9.464 6.975
druiven 2.069 4.194
geconserveerde vruchten 1.433 2.000
rozijnen 1.013 2.199
pindanoten 452 833
Bron: Eurostat (Comext)

5. a+c) Eind oktober 2016 onderzocht de International Trade Administration 
Commission of South Africa (ITAC) de invoer van bevroren kippenvlees uit de 
EU en bracht het hierover verslag uit bij minister Davies. In december kondigde 
de Zuid-Afrikaanse overheid vervolgens aan dat er een voorlopige 
importheffing werd ingesteld van 13,9% op de invoer van kippenvlees uit de 
EU. Deze maatregel is van kracht tot 3 juli 2017, waarna de overheid kan 
beslissen om een definitieve heffing in te voeren. De EU vecht deze maatregel 
aan omdat het ITAC zich zou hebben gebaseerd op gegevens uit het vorige 
handelsakkoord tussen de EU en Zuid-Afrika, en niet op het op 10 oktober 
2016 in werking getreden European Partnership Agreement (EPA).

b) Alle mogelijke kanalen worden aangesproken. De Permanente Vertegenwoordiging 
van België bij de Europese Unie heeft al stappen gezet en ook binnen het 



markttoegangscomité is de zaak aangekaart. De Europese Commissie is zich zeer 
goed bewust van de problematiek, want het gaat hier niet enkel om de Vlaamse 
pluimveesector. Vele Europese lidstaten zijn getroffen.
Maar op het Wereldeconomisch Forum in Davos heeft minister Bourgeois in een 
vorige editie ook met de Zuid-Afrikaanse minister voor Handel, Rob Davies, een 
onderhoud gehad. Dat was een bijzonder onaangenaam gesprek. De onwil langs 
Zuid-Afrikaanse kant is een wezenlijk probleem.

6. a) Neen.

b) Voor ‘pluimveevlees - bevroren delen met been’ gaat de heffing van 0% naar 
13,9%.

7. In dit stadium kan de Europese Unie niet veel doen, maar de zaak neemt steeds in 
omvang toe. In de toekomst kan de EU eventueel overwegen om een zaak aan te 
spannen voor de Wereldhandelsorganisatie. Een dergelijke zaak duurt al snel een 
paar jaar en kost ook veel geld. De EU moet afwegen of de kost opweegt tegen de 
opbrengst en bovendien moeten de Europese lidstaten het erover eens zijn dat een 
dergelijke zaak kan worden aangespannen. 


